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ΘΕΜΑ:  «Διαμαρτυρίες κατοίκων και επαγγελματιών στα νησιά του Αγίου Ευστρατίου και 

της Λήμνου για την απουσία μιας βολικής μακροχρόνιου ορίζοντα λύσης στην 
κάλυψη των ακτοπλοϊκών δρομολογίων που τους ενώνουν με την ενδοχώρα, ως 
‘’άγονη γραμμή’’» 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Όπως ενημερωνόμαστε από άρθρο της ενημερωτικής ιστοσελίδας στο Διαδίκτυο ‘’Limnos 

Live’’, που φέρει ημ/νία 7/3/2025,  ένα λάθος που προέκυψε σε όρο της διακήρυξης του 

διαγωνισμού που προκηρύξατε τον περασμένο Οκτώβριο για τις «άγονες γραμμές» στην 

ακτοπλοΐα, μεταξύ αυτών και της γραμμής «Καβάλα-Λήμνος-Άγιος Ευστράτιος-Λαύριο»,  

προκάλεσε μεγάλη αναστάτωση στις τοπικές νησιωτικές κοινωνίες. Όπως πληροφορούμαστε, 

λόγω του λάθους στην ανωτέρω προκήρυξη για τις «άγονες γραμμές», οι πλοιοκτήτες 

προσέφυγαν στην Ενιαία Αρχή Δημοσίων Συμβάσεων (ΕΑΔΗΣΥ) και δικαιώθηκαν! Έτσι, η 

διαδικασία κάλυψης των «άγονων γραμμών» για την δρομολογιακή  περίοδο 2024-2025 πήγε 

πίσω. Δηλώνει, δε, η παραπάνω ιστοσελίδα ότι αναφέρατε, πως η δικαστική διένεξη θα 

τελειώσει εντός του τρέχοντα μήνα, με την ανακοίνωση της απόφασης του Συμβουλίου της 

Επικρατείας (ΣτΕ) και αμέσως μετά, θα προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός, στον οποίο θα 

συμμετέχουν οι πλοιοκτήτες.  

Οι κάτοικοι στα νησιά του Αγίου Ευστρατίου και της Λήμνου, όμως, μας πληροφορεί η ανωτέρω 
ιστοσελίδα ότι δεν είναι καθόλου ικανοποιημένοι με τη δήθεν προσωρινή λύση που προκρίθηκε 
από μέρους της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου σας, δηλαδή, με την απευθείας ανάθεση 
αυτής της «άγονης γραμμής» σε μία ναυτιλιακή εταιρεία, η οποία επέβαλε το να αλλάξει η 
γραμμή «Καβάλα – Λήμνος - Άγιος Ευστράτιος - Λαύριο» και να γίνει «Αλεξανδρούπολη – 
Σαμοθράκη – Λήμνος - Άγιος Ευστράτιος – Λαύριο». Δηλαδή, μετά από το πρώτο λάθος στην 
προκήρυξη του διαγωνισμού, θεωρούν οι νησιώτες, όπως μας ενημερώνει η ιστοσελίδα 
‘’Limnos Live’’ ότι, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου σας προέβη σε δεύτερο ατόπημα, 
προκρίνοντας επιλογές διαμόρφωσης των δρομολογίων αυτής της άγονης γραμμής με βάση 
το συμφέρον μιας ναυτιλιακής εταιρείας και όχι το συμφέρον των κατοίκων της Λήμνου και του 
Αγίου Ευστρατίου. Οι κάτοικοι των ανωτέρω νησιών ένιωσαν απογοήτευση, επειδή 
εγκλωβίστηκαν στη λύση ενός άβολου γι’ αυτούς δρομολογίου, επί μακρόν, ενόψει της 
ολοκλήρωσης ενός διαγωνισμού που δεν τελεσφόρησε ομαλά. Την απογοήτευση αυτή 
προκάλεσε, η τελική δημοσιοποίηση των λεπτομερειών του εν λόγω δρομολογίου στην 
ψηφιακή πλατφόρμα ΔΙΑΥΓΕΙΑ, όπως μας ενημερώνει ανάρτηση σε Μέσο Κοινωνικής 
Δικτύωσης, που επιβάλει στον παραπάνω νησιωτικό πληθυσμό το ανωτέρω άβολο και μη 
εξυπηρετικό δρομολόγιο ως το τέλος Οκτωβρίου του τρέχοντος έτους, όποτε και αν 
ανακοινωθεί η παραπάνω αναφερόμενη τελική απόφαση του ΣτΕ… 

https://limnoslive.gr/author/limnos-live/
https://limnoslive.gr/author/limnos-live/
https://limnoslive.gr/author/limnos-live/
                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

3988

Ημερομ. Κατάθεσης:

14/3/2025



 

 

Όπως μας ενημερώνει, δε και μια ανάρτηση άρθρου στην ιστοσελίδα Διαδικτύου:  

“proininews.gr», δημοσιευμένη την 7/3/2025, στην συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου της 

Λήμνου την Τρίτη 4/3, όπου συζητήθηκε εκ νέου το πρόβλημα του νησιού με τα δρομολόγια 

των πλοίων, αποφάσισε η πλειοψηφία των μελών του Δημοτικού Συμβουλίου να καλέσει τον 

πληθυσμό του νησιού της Λήμνου σε συλλογή υπογραφών με σκοπό την αποστολή επιστολής 

στον Πρωθυπουργό,  προκειμένου να παρέμβει ο ίδιος προσωπικά, ώστε να αποκατασταθεί 

άμεσα η μόνη βολική για τον πληθυσμό ακτοπλοϊκή βασική γραμμή «Λαύριο  – Άγιος 

Ευστράτιος – Λήμνος – Καβάλα», με απευθείας ανάθεση μέχρι τον προσεχή Οκτώβριο και με 

έγκαιρη ανακοίνωση των θερινών δρομολογίων. Θεωρούν, δε, αρκετοί φορείς της Λήμνου, 

κατά το παραπάνω άρθρο ότι, θα προκύψουν σοβαρές επιπτώσεις από τη μεταβολή της 

ακτοπλοϊκής σύνδεσης της Λήμνου για την εκτέλεση του μεταφορικού έργου, ενώ, θα είναι 

ιδιαίτερα επιζήμια για τον τουριστικό κλάδο των νησιών η καθυστέρηση στον προγραμματισμό 

ακτοπλοϊκών δρομολογίων στα παραπάνω πλαίσια, με αποτέλεσμα την αδυναμία κρατήσεων 

στα τοπικά τουριστικά καταλύματα, πράγμα που θα προκαλέσει ζημιά στην τοπική μικρο-

οικονομία.  

Η όλη κατάσταση μας προκαλεί εύλογα ερωτήματα για το ποιες είναι οι αληθινές προθέσεις 

σας, όσον αφορά στο κάλεσμα των ως άνω νησιωτών να σταθείτε αρωγός στο πρόβλημα της 

αναζήτησης μιας βιώσιμης ακτοπλοϊκής διασύνδεσης των νησιών τους με την ενδοχώρα, 

καθώς, είναι φανερό ότι η τοπική κοινωνία των ανωτέρω νησιών ουδέποτε κλήθηκε να 

γνωμοδοτήσει για την καταλληλότητα των επιλογών της ναυτιλιακής εταιρείας που ανέλαβε να 

καλύψει το δρομολόγιο αυτής της «άγονης γραμμής». 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,   

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

Προτίθεστε να λάβετε τις κατάλληλες πρωτοβουλίες προκειμένου να τεθεί άμεσα σε ισχύ υπέρ 

των κατοίκων της Λήμνου και του Αγίου Ευστρατίου ακτοπλοϊκό  δρομολόγιο διασύνδεσης με 

την ενδοχώρα, που θα υιοθετεί την προσέγγιση στους λιμένες των περιοχών: «Καβάλα – 

Λήμνος - Άγιος Ευστράτιος - Λαύριο», ώστε οι κάτοικοι και οι επαγγελματικοί φορείς της 

Λήμνου και του Αγίου Ευστρατίου που καλύπτονται από την παραπάνω τακτοποίηση 

δρομολογίου να μην ταλαιπωρούνται και να μην υποστούν οικονομική ζημιά, ειδικά κατά τους 

καλοκαιρινούς μήνες, λόγω μη ευχέρειας πρόσβασης από τους τουρίστες στα ανωτέρω νησιά; 

 

 

 

Η Ερωτώσα Βουλευτής 

 

Αθανασίου Μαρία 
 

 




